
  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (49)  
       
  

 

  
 
 
 
  

Plats och tid: 
 

Röda salongen, Hässleholm Kulturhus, 2024-06-10, kl. 9.00-21.12 
Ajournering 10.32-11.13, 12.02-13.15, 14.43-15.15, 17.31-18.15, 19.50-20.02 
 

Beslutande 
Ledamöter 

Se nästa sida.  

  
Tjänstgörande ersättare Se nästa sida.  
  
Övriga närvarande 
Ersättare 

Se nästa sida. 

Tjänstemän Nämndsekreterare Micaela Duvsjö, nämndsekreterare Angela Samarzija, 
kommunsekreterare Louise Davidsson. 

  
Utses att justera Stefan Svensson och Magnus Åkeborn  
Ersättare Ulf Berggren och Joachim Fors 
  
Justeringens plats, tid: Sammanträdesrum 1, Stadshuset, 2024-06-17 kl. 13:00 
  
Justerade paragrafer §§ 68-82 

 

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

1717171717 

Hässleholms 
kommun 
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Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Närvaro 

Beslutande 
Ledamöter 
 
Hanna Nilsson (SD) 
Lena Wallentheim (S) 
Lina Bengtsson (M) 
Ulf Berggren (SD) 
Joachim Fors (S) 
Stefan Larsson (M) 
Erika Heil-Utbult (KD) 
Mohamed Chehade (V) 
Björn Widmark (FV) 
Anders Edwall (C) 
Irene Nilsson (S) 
Sven Lundh (SD) 
Thomas Haraldsson (L) 
Susanne Lottsfeldt (SD) 
Axel Johnsson (M) 
Christer Welinder (S) (§§ 68 - 74 KS) 
Roger Olsson (SD) 
Lena Nilsson (S) 
Urban Widmark (M) 
Dolores Öhman (MP) (§§ 68 - 74 
AMN) 
Benny Petersson (S) 
Hanna Sjöstrand (SD) 
Christer Caesar (KD) 
Katarina Olsson (V) 
Ernst Herslow (FV) 
Anna Pålsson (C) (§§ 68 - 74 MSN) 
Charlotta Eroldsson (M) 
Paul Thurn (SD) 
Connie Asterman (S) 

Jens Lindholm (SD) 
Thomas Lindell (S) 
Torsten Nilsson (M) 
Daniel Talmid (SD) 
Agneta Olsson Enochsson (L) 
Meta Jarl (S) 
Torgny Holmberg (SD) 
Margreth Segerstein (M) 
Anita Nilsson (SD) 
Tilde Jarl (S) 
Simon Berneblad (KD) 
Nellie Krabbe (V) (§§ 68-74) 
Ulrika Widmark Barnekow (FV) 
Ann-Kristine Johnsson (C) 
Jonny Dolkow (SD) 
Joakim Karlsson (M) 
Anna Wallentheim (S) (§§ 68 - 74 
KFN) 
Mikkel Jönsson Vaerge (SD) 
Andreas Dahlberg (S) 
Erik Berg (M) 
Monica Ero (S) 
Karina Olsson (SD) 
Axel Heinonen (M) 
Sverre Albinsson (SD) (§§ 74 KS - 82) 
Stefan Svensson (KD) 
Magnus Åkeborn (V) 
Ola Lindahl (S) 
Arberesha Sabani (MP

 
 
 
 
 
 

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE
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Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Tjänstgörande ersättare 
 
Ingrid Nyman (S) (§§ 74 KS - 82) 
Jonas Andersson (S) (§§ 74 BUN - 
82) 
Magnus Olsson (C) (§§ 74 Spec. - 82) 
Maria Hortlund (L) 
Hans-Göran Hansson (MP) (§§ 74 
KFN - 82) 

Ken Breisch (SD) 
Mats Andersson (SD) (§§ 68 - 74 
BUN) 
Harriette Holmberg (SD) 
Tony Knutsson (SD) (§ 68 - 74 KS, 
74 SN - 82) 
Pierre Bäckman (V) (§§ 75-82) 

 
Övriga närvarande 
Ej tjänstgörande ersättare 
 
Anders Wallentheim (S) 
Sofia Knutsson (S) 
Elo Johannesson (S) 
Åsa Thurn (S) 
Jacob Johansson (FV) 
Jonas Klein (FV) 
Margaretha Lindqvist (KD) 
Per Brandt (L) 

Josefin Syri (MP) 
Andreas Novotny (M) 
Sebastian Johansson (M) 
Bo Persson (M) 
Mats Ekvall (SD) 
Jan Ringdahl (SD) 
Emilie Ströberg (SD) 
Anita Peterson (V)

  

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

Hässleholms 
kommun 



  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4 (49)  
 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

 
Anslag / bevis  

 Protokollet är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

  
Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 2024-06-10 
 

Datum när anslaget 
sätts upp 

2024-06-18 

Datum då anslaget 
tas ner 

2024-07-10 

Förvaringsplats för 
protokoll 

 Kommunledningsförvaltningen 
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Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Innehållsförteckning 

 
Avsägelse av uppdrag som ersättare i Kommunförbundet AV Media 
Skåne, ledamot i miljö- och stadsbyggnadsnämnden samt ersättare i 
kommunfullmäktige 

§ 68 

  
Avsägelse av uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige § 69 
  
Anmälningsärenden § 70 
  
Inlämnade motioner § 71 
  
Energi- och klimatplan för Hässleholms kommun § 72 
  
Ekonomisk reglering vid Båstads kommuns utträde ur 
kommunalförbundet AV Media Skåne 

§ 73 

  
Strategisk plan 2025-2027 med Budget 2025 och flerårsplan 2026-
2027  

§ 74 

  
Återkallelse av ärende om förvärv av del av Tyringe 
2:72 och 3:71 

§ 75 

  
Motion om att skapa trygghetsboende i kransorterna § 76 
  
Motion om att starta upp gymnasieutbildningar med EU-inriktning § 77 
  
Motion om att Hässleholm ska vara en kommun fri från varg § 78 
  
Motion om att göra om Kyrkskolan till ett föreningshus § 79 
  
Motion om valfrihet för de äldre gällande varm eller kyld mat § 80 
  
Interpellation till avgående ordföranden i styrgruppen för nytt badhus i 
Hässleholm 

§ 81 

  
Interpellation till barn- och utbildningsnämndens ordförande - Varför 
tänker ni bara kortsiktigt? 

§ 82 
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Hässleholms 
kommun 



  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6 (49)  
 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 68   
 

Avsägelse av uppdrag som ersättare i 
Kommunförbundet AV Media Skåne, ledamot i miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden samt ersättare i 
kommunfullmäktige 
Dnr: KLF 2024/431 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Avsägelserna beviljas.  

2. Valen av ersättare i kommunförbundet AV Media Skåne och ledamot i 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden bordläggs.  

3. Ny sammanräkning begärs hos Länsstyrelsen. 

Beskrivning av ärendet 

Lars Klees (SD) avsäger sig sina uppdrag som ersättare i kommunförbundet AV 
Media Skåne, ledamot i miljö- och stadsbyggnadsnämnden samt ersättare i 
kommunfullmäktige. Avsägelserna ska beviljas och ny ersättare respektive ledamot 
utses i AV Media Skåne och miljö- och stadsbyggnadsnämnden. Ny sammanräkning 
ska begäras avseende uppdraget i kommunfullmäktige. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Lars Klees 
Personalavdelningen 
Troman 
  

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

Hässleholms 
kommun 
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Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 69   
 

Avsägelse av uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige 
Dnr: KLF 2024/434 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Avsägelsen beviljas från och med den 30 juni 2024.  

2. Ny sammanräkning begärs hos Länsstyrelsen.  

Beskrivning av ärendet 

Elo Johannesson (S) avsäger sig uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige från 
och med den 30 juni 2024. Avsägelsen ska beviljas och ny sammanräkning ska 
begäras hos Länsstyrelsen.   

 
_____________________ 

 
Sänt till: 
Elo Johannesson 
Personalavdelningen 
Troman  
Länsstyrelsen 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

Hässleholms 
kommun 
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Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 70 
 

Anmälningsärenden 
  

Beslut 

Följande material läggs med godkännande till handlingarna: 

KLF 2024/389 
Månadsuppföljning per den 30 april 2024 – Kommunen prognostiserar ett negativt 
resultat för 2024 på -39,2 mnkr. Jämfört med budget visar prognosen ett överskott 
på +50,3 mnkr. Årets investeringsverksamhet beräknas uppgå till 470,6 mnkr vilket 
är 24,5 mnkr lägre än budget och en genomförandegrad på cirka 95 procent. 
Kommunstyrelsen har den 22 maj 2024, § 95, beslutat att godkänna 
förvaltningarnas månadsuppföljning och helårsprognos per den 30 april 2024. 
Socialnämnden och kultur- och fritidsnämnden ska redogöra för aktuell prognos 
och nämndens beslutade åtgärdsplan vid kommunstyrelsens sammanträde den 7 
augusti. Handlingarna avseende åtgärdsplanen ska vara ekonomiavdelningen 
tillhanda senast den 28 juni.   
 
KLF 2024/390 
Delårsrapporter april 2024, kommunala bolag – De kommunala bolagen 
prognostiserar ett positivt resultat för 2024 på 10,7 mnkr, vilket totalt sett innebär 
en avvikelse mot budget på +11,0 mnkr. Hässlehem prognostiserar ett positivt 
resultat på 12,9 mnkr. Hässleholms Fibernät AB prognostiserar ett negativt resultat, 
-16,7 mnkr. Underskottet för Hässleholms Fibernät AB är cirka 6 mnkr lägre än 
budget. HIBAB prognostiserar ett resultat på 2,4 mnkr. Kommunstyrelsen har den 
22 maj 2024, § 96, godkänt de kommunala bolagens delårsrapporter och 
helårsprognoser per den 30 april 2024. 

KLF 2024/376 
Intyg laga kraft – Miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut den 23 april 2024 att 
anta förslaget till upphävande för del av detaljplan för del av Vinslöv 129:2, Vinslöv, 
har fått laga kraft den 24 maj 2024. 

 
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

Hässleholms 
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Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 71 
 

Inlämnade motioner 
  

Beskrivning av ärendet 

Inga motioner har inkommit.  
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kommun 
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Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 72   
 

Energi- och klimatplan för Hässleholms kommun 
Dnr: KLF 2021/864 

Beslut 

Kommunfullmäktige fastställer Energi- och klimatplan 2024–2030 för Hässleholms 
kommun.  

Reservationer 

Folkets väls ledamöter reserverar sig mot beslutet.  

Yrkande 

Ernst Herslow (FV) och Anders Edwall (C) yrkar att planen avslås.  

Dolores Öhman (MP), Magnus Åkeborn (V), Joachim Fors (S) och Thomas 
Haraldsson (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Omröstning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifallet.  

Votering begärs.  

Följande propositionsordning godkänns. ”Den som vill bifalla kommunstyrelsens 
förslag röstar ja. Den som vill avslå röstar nej.” 

55 ja-röster och 6 nej-röster lämnas.  

Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Hanna Nilsson (SD) Ja  Björn Widmark (FV) Nej 
Lena Wallentheim (S) Ja  Anders Edwall (C) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ernst Herslow (FV) Nej 
Ulf Berggren (SD) Ja  Anna Pålsson (C) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Ulrika Widmark Barnekow (FV) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Ann-Kristine Johnsson (C) Nej 
Erika Heil-Utbult (KD) Ja  Totalt 6 
Mohamed Chehade (V) Ja    

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

Hässleholms 
kommun 
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Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Irene Nilsson (S) Ja    
Sven Lundh (SD) Ja    
Thomas Haraldsson (L) Ja    
Susanne Lottsfeldt (SD) Ja    
Axel Johnsson (M) Ja    
Christer Welinder (S) Ja    
Roger Olsson (SD) Ja    
Lena Nilsson (S) Ja    
Urban Widmark (M) Ja    
Dolores Öhman (MP) Ja    
Benny Petersson (S) Ja    
Hanna Sjöstrand (SD) Ja    
Christer Caesar (KD) Ja    
Katarina Olsson (V) Ja    
Charlotta Eroldsson (M) Ja    
Paul Thurn (SD) Ja    
Connie Asterman (S) Ja    
Jens Lindholm (SD) Ja    
Thomas Lindell (S) Ja    
Torsten Nilsson (M) Ja    
Daniel Talmid (SD) Ja    
Agneta Olsson Enochsson (L) Ja    
Meta Jarl (S) Ja    
Torgny Holmberg (SD) Ja    
Margreth Segerstein (M) Ja    
Anita Nilsson (SD) Ja    
Tilde Jarl (S) Ja    
Simon Berneblad (KD) Ja    
Nellie Krabbe (V) Ja    
Jonny Dolkow (SD) Ja    
Joakim Karlsson (M) Ja    
Anna Wallentheim (S) Ja    
Mikkel Jönsson Vaerge (SD) Ja    
Andreas Dahlberg (S) Ja    
Erik Berg (M) Ja    
Monica Ero (S) Ja    
Karina Olsson (SD) Ja    
Axel Heinonen (M) Ja    

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE
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Sammanträdesdatum 
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Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Stefan Svensson (KD) Ja    
Magnus Åkeborn (V) Ja    
Ola Lindahl (S) Ja    
Arberesha Sabani (MP) Ja    
Maria Hortlund (L) Ja    
Ken Breisch (SD) Ja    
Mats Andersson (SD) Ja    
Harriette Holmberg (SD) Ja    
Tony Knutsson (SD) Ja    
Totalt 55    

 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  

Beskrivning av ärendet  

Enligt lag (1977:439) om kommunal energiplanering ska kommunen främja 
hushållningen av energi samt verka för en säker och tillräcklig energitillförsel. Det 
ska därför finnas en aktuell plan för tillförsel, distribution och användning av energi 
i kommunen. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har tagit fram ett förslag till ny 
energi- och klimatplan för Hässleholms kommun. Ärendet återremitterades av 
kommunstyrelsens arbetsutskott med hänvisning till att mål och aktiviteter i 
förslaget behövde uppdateras och stämmas av med berörda förvaltningar och bolag 
i syfte att säkerställa att aktiviteterna är genomförbara utifrån ekonomiska och 
organisatoriska förutsättningar. 

Ett förslag till ny energi- och klimatplan föreligger. Planen har godkänts av miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden. Kommunledningsförvaltningen och miljö- och 
stadsbyggnadsförvaltningen har gjort revideringar i förslaget för att anpassa det till 
den disposition som används för övergripande styrdokument i Hässleholms 
kommun.  

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 85, föreslå kommunfullmäktige att 
fastställa Energi- och klimatplan 2024–2030 för Hässleholms kommun.   

Christer Caesar (KD) avstår från att delta i beslutet. 

 

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE
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_____________________ 

 
Sänt till: 
Samtliga nämnder 
Kommunal författningssamling 
  

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

Hässleholms 
kommun 
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Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 73   
 

Ekonomisk reglering vid Båstads kommuns utträde ur 
kommunalförbundet AV Media Skåne 
Dnr: KLF 2024/370 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner den ekonomiska regleringen för Båstads kommun 
på 315 200 kr som tas ur förbundets eget kapital. 

Beskrivning av ärendet  

Båstads kommun har begärt utträde ur kommunalförbundet AV Media Skåne. 
Utträdet sker den 30 juni 2024. Vid ett utträde ska ekonomiska mellanhavandena 
mellan förbundet och den utträdande medlemmen regleras i en överenskommelse 
mellan samtliga förbundsmedlemmar. Om inte samtliga förbundsmedlemmar 
godkänt den ekonomiska regleringen vid uppsägningstidens utgång ska förbundet 
omedelbart träda i likvidation.  

Hur den ekonomiska regleringen ska göras framgår av förbundsordningen. 
Regleringen görs ur förbundets eget kapital och beräknas utifrån de andelar i 
förbundets samlade tillgångar och skulder som gäller vid ingången av det år 
medlemmen utträder ur förbundet. Båstads kommuns andel är 315 200 kronor.  

Kvarvarande 14 medlemskommuner påverkas inte av regleringen då den tas inom 
ramen för kommunalförbundets ekonomi. Förbundets budget för innevarande år 
påverkas inte heller av utträdet då den är beräknad på Båstads utträde. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 93, att föreslå kommunfullmäktige att 
godkänna den ekonomiska regleringen för Båstads kommun på 315 200 kr som tas 
ur förbundets eget kapital. 

Joachim Fors (S) yrkar bifall till liggande förslag till beslut. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
AV Media Skåne 
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§ 74   
 

Strategisk plan 2025-2027 med Budget 2025 och 
flerårsplan 2026-2027  
Dnr: KLF 2024/152 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

1. Kommunfullmäktige antar Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 
2026-2027. 

2. Kommunstyrelsen får under år 2025 låna 236 miljoner kronor, internt eller 
externt, till investeringar inklusive fastighetsköp.  

3. Den kommunala skattesatsen för 2025 ska vara oförändrad på 21,20 kronor. 

Kommunfullmäktige ger följande uppdrag. 

Uppdrag till kommunstyrelsen: 

1. Kommunstyrelsen ska påbörja arbetet med att ta fram en ny vision för 
Hässleholms kommun. Syftet med visionen är att peka ut riktningen för 
utvecklingen i Hässleholms kommun på sikt med tydligt fokus på dem som 
bor och verkar i kommunen. Visionen ska tas fram med bred politisk 
delaktighet. Kommunstyrelsen ska fatta beslut om 
arbetsprocessen/tidplanen för framtagandet av visionen vid sammanträdet 
den 23 oktober 2024. 

2. Kommunstyrelsen ska utreda möjligheterna att ställa om lokaler som frigörs 
till annan verksamhet i samband med att simhallarna i Qpoolen, Bjärnum, 
Tyringe samt Hässleholmsgården stängs. Syftet är att bidra till en 
kostnadseffektiv lokalförsörjning och utredningen ska ingå i kommande 
lokalförsörjningsplaner. 

Uppdrag till tekniska nämnden: 

3. Nämnden ska revidera ”Taxa för uttag av parkeringsavgifter” utifrån höjd 
parkeringstaxa och nya parkeringsområden. Ärendet ska behandlas på 
kommunfullmäktige senast den 21 oktober 2024. 
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Justering Utdraget bestyrkes 

 

 

Uppdrag till miljö- och stadsbyggnadsnämnden: 

4. Klimatväxlingsmodellen pausas till och med den 31 december 2026. 

Reservationer 

Sverigedemokraternas, Kristdemokraternas och Folkets väls ledamöter reserverar 
sig mot beslutet.  

Yrkande 

Anders Edwall (C) yrkar återremiss med hänvisning till att ärendet behöver 
kompletteras med de faktiska driftskostnaderna för Tyringe och Bjärnum Simhall 
samt Österåsbadet.  

Hanna Nilsson (SD) instämmer i återremissyrkandet.  

Lena Wallentheim (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut med 
följande ändringar. I punkt 2 ska 232 miljoner kronor ändras till 236 miljoner 
kronor. En ny punkt 3 läggs till om att den kommunala skattesatsen för 2025 ska 
vara oförändrad på 21,20 kronor. 

Lina Bengtsson (M), Joachim Fors (S), Urban Widmark (M), Meta Jarl (S), Connie 
Asterman (S), Margreth Segerstein (M), Stefan Larsson (M), Lena Nilsson (S) och 
Irene Nilsson (S) instämmer i Lena Wallentheims yrkande.  

Magnus Åkeborn (V), Nellie Krabbe (V) och Katarina Olsson (V) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets förslag till Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-
2027. 

Anders Edwall (C), Ann-Kristine Johnsson (C) och Anna Pålsson (C) yrkar bifall till 
Centerpartiets förslag till Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-
2027. 

Thomas Haraldsson (L), Agneta Olsson Enochsson (L) och Maria Hortlund (L) 
yrkar bifall till Liberalernas förslag till Strategisk plan med budget 2025 och 
flerårsplan 2026-2027. 

Arberesha Sabani (MP) och Dolores Öhman (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets 
förslag till Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 
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Justering Utdraget bestyrkes 

 

Hanna Nilsson (SD), Ulf Berggren (SD), Jens Lindholm (SD), Torgny Holmberg 
(SD), Sven Lundh (SD), Susanne Lottsfeldt (SD) och Paul Thurn (S) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 
2026-2027. 

Christer Caesar (KD), Simon Berneblad (KD), Erika Heil-Utbult (KD) och Stefan 
Svensson (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till Strategisk plan med 
budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Björn Widmark (FV) yrkar bifall till Folkets väls förslag till Strategisk plan med 
budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Hanna Nilsson (SD) yrkar i första hand bifall till Sverigedemokraternas förslag till 
Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. Om det inte vinner 
gehör lämnar hon följande tilläggsyrkande till den vinnande budgeten: ”Att Tyringe 
simhall och Bjärnum simhall ej ska läggas ner utan fortsätta driftas. Kostnaden för 
driften ska belasta resultatet.” 

Joachim Fors (S) och Lena Wallentheim (S) yrkar avslag på Hanna Nilssons 
tilläggsyrkande.  

Ärendets behandling i kommunfullmäktige 

Gruppledarnas presentation av budgetförslag 
Gruppledarna för respektive parti inleder med en högst fem minuter lång 
presentation enligt ordningen nedan och yrkar bifall till sina respektive förslag.  

S, M, V, C, L, MP, SD, KD, FV.  

Sammanträdet ajourneras kl. 10.32-11.13. 

När talarlistan är tom efter gruppledarnas presentationer frågar ordföranden om 
kommunfullmäktige redan nu kan ta ställning till återremissyrkandet. I det fall 
återremissyrkandet skulle falla återupptas debatten. Fullmäktige godkänner 
upplägget. Då återremissyrkandet inte gick igenom fortsätter överläggningarna. 

Debatt 
Kommunstyrelsens förslag till budget debatteras varje nämnd för sig (driftbudget 
och investeringsbudget samtidigt) med högst 3 minuters inlägg. 
 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdet ajourneras kl. 12.02-13.15. 
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NNärvaro: Christer Welinder lämnar sammanträdet kl. 13.15 och Ingrid Nyman tjänstgör i 
hans ställe. Sverre Albinsson (SD) anländer till sammanträdet och tjänstgör. Tony Knutsson 
(SD) återgår därmed i beredskap.  

Dolores Öhman (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets förslag till Strategisk plan med 
budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Teknisk nämnd 

Urban Widmark (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut med Lena 
Wallentheims ändringar.  

Simon Berneblad (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till Strategisk plan 
med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Ulf Berggren (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till Strategisk plan 
med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027.   

Sammanträdet ajourneras kl. 14.43-15.15.  

Arbetsmarknadsnämnd 

Meta Jarl (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut med Lena 
Wallentheims ändringar.  

Jens Lindholm (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till Strategisk plan 
med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Närvaro: Dolores Öhman (MP) lämnar sammanträdet kl. 16.13 efter debatten om 
arbetsmarknadsnämnden. Hans-Göran Hansson (MP) tjänstgör i hennes ställe.  

Kultur- och fritidsnämnd 

Connie Asterman (S) och Margreth Segerstein (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut med Lena Wallentheims ändringar.  

Torgny Holmberg (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till Strategisk 
plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Ann-Kristine Johnsson (C) yrkar bifall till Centerpartiets förslag till Strategisk plan 
med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Erika-Heil Utbult (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till Strategisk 
plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 
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Hanna Nilsson (SD) reviderar sitt yrkande till att i första hand yrka bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 
2026-2027. Om det inte vinner gehör lämnar hon följande tilläggsyrkande till den 
vinnande budgeten: ”Att Tyringe simhall och Bjärnum simhall ej ska läggas ner utan 
fortsätta driftas. Kostnaden för driften ska belasta resultatet.” 

NNärvaro: Anna Wallentheim (S) lämnar sammanträdet kl. 17.09 efter debatten om kultur- 
och fritidsnämnden. Jonas Andersson (S) tjänstgör i hennes ställe.  

Barn- och utbildningsnämnd 

Stefan Larsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut med Lena 
Wallentheims ändringar.  

Stefan Svensson (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till Strategisk plan 
med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Agneta Olsson Enochsson (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag till Strategisk plan 
med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Sammanträdet ajourneras kl. 17.31-18.15. 

Närvaro: Mats Andersson (SD) lämnar sammanträdet kl. 17.31. Tony Knutsson (SD) 
tjänstgör.   

Socialnämnd 

Lena Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut med Lena 
Wallentheims ändringar. 

Sven Lundh (SD) instämmer i Hanna Nilssons yrkande.  

Nellie Krabbe (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till Strategisk plan med 
budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Anna Pålsson (C) yrkar bifall till Centerpartiets förslag till Strategisk plan med 
budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Omsorgsnämnd 

Ann Persson (M), 1:e vice ordförande i omsorgsnämnden som inte är ledamot i 
kommunfullmäktige, inleder debatten med ett anförande.  

Susanne Lottsfeldt (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till Strategisk 
plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027.  
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Irene Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut med Lena 
Wallentheims ändringar.  

Maria Hortlund (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag till Strategisk plan med 
budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Katarina Olsson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till Strategisk plan med 
budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

Joachim Fors (S) yrkar avslag på Hanna Nilssons tilläggsyrkande.  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnd 

Miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande, Bo Persson (M), ersättare i 
kommunfullmäktige, inleder debatten med ett anförande. 

Paul Thurn (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till Strategisk plan 
med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 

NNärvaro: Anna Pålsson (C) lämnar sammanträdet kl. 19.24 efter debatten om miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Magnus Olsson (C) tjänstgör i hennes ställe. 

Specifikation till finansförvaltningen 

Lena Wallentheim (S) yrkar avslag på Hanna Nilssons tilläggsyrkande. 

Omröstning 

När talarlistan är tom efter gruppledarnas presentationer frågar ordföranden om 
kommunfullmäktige kan ta ställning till återremissyrkandet innan debatten, i det fall 
att återremissyrkandet skulle falla, återupptas. Fullmäktige godkänner upplägget. 

Ordförande ställer således Anders Edwalls återremissyrkande under proposition 
och finner det avslaget. Kommunfullmäktige har därmed beslutat att ärendet ska 
avgöras idag och debatten återupptas.  

Ordförande ställer kommunstyrelsens justerade förslag enligt Lena Wallentheims 
yrkande mot övriga budgetförslag och finner kommunstyrelsens justerade förslag 
bifallet.  

Votering begärs.  
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Kommunstyrelsens justerade förslag är huvudförslag. Motförslag ska utses och 
övriga förslag ställs mot varandra. Ordförande finner Sverigedemokraternas förslag 
utsett till motförslag.  

Följande propositionsordning godkänns i huvudpropositionen. ”Den som vill 
bifalla kommunstyrelsens justerade förslag till beslut röstar ja. Den som vill bifalla 
Sverigedemokraternas förslag röstar nej.” 

33 ja-röster och 18 nej-röster lämnas. 10 avstår från att rösta. 

Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Sven Lundh (SD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Mohamed Chehade (V) Ja  Roger Olsson (SD) Nej 
Irene Nilsson (S) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Thomas Haraldsson (L) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Torgny Holmberg (SD) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Katarina Olsson (V) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Mikkel Jönsson Vaerge (SD) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Thomas Lindell (S) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Torsten Nilsson (M) Ja  Ken Breisch (SD) Nej 
Agneta Olsson Enochsson (L) Ja  Harriette Holmberg (SD) Nej 
Meta Jarl (S) Ja  Tony Knutsson (SD) Nej 
Margreth Segerstein (M) Ja  Totalt 18 
Tilde Jarl (S) Ja    
Nellie Krabbe (V) Ja    
Joakim Karlsson (M) Ja  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Andreas Dahlberg (S) Ja  Erika Heil-Utbult (KD) Avstår 
Erik Berg (M) Ja  Björn Widmark (FV) Avstår 
Monica Ero (S) Ja  Anders Edwall (C) Avstår 
Axel Heinonen (M) Ja  Christer Caesar (KD) Avstår 
Magnus Åkeborn (V) Ja  Ernst Herslow (FV) Avstår 
Ola Lindahl (S) Ja  Simon Berneblad (KD) Avstår 
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Arberesha Sabani (MP) Ja  Ulrika Widmark Barnekow (FV) Avstår 
Ingrid Nyman (S) Ja  Ann-Kristine Johnsson (C) Avstår 
Jonas Andersson (S) Ja  Stefan Svensson (KD) Avstår 
Maria Hortlund (L) Ja  Magnus Olsson (C) Avstår 
Hans-Göran Hansson (MP) Ja  Totalt 10 
Totalt 33    

 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att bifall kommunstyrelsens justerade 
förslag till beslut.  

Ordförande ställer därefter Hanna Nilssons tilläggsyrkande under proposition och 
finner det avslaget. 

Votering begärs.  

Följande propositionsordning godkänns. ”Den som vill avslå tilläggsyrkandet röstar 
ja. Den som vill bifalla detsamma röstar nej.” 

33 ja-röster och 25 nej-röster lämnas. 3 avstår från att rösta.  

Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Erika Heil-Utbult (KD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Björn Widmark (FV) Nej 
Mohamed Chehade (V) Ja  Sven Lundh (SD) Nej 
Irene Nilsson (S) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Thomas Haraldsson (L) Ja  Roger Olsson (SD) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Christer Caesar (KD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Ernst Herslow (FV) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Katarina Olsson (V) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Torgny Holmberg (SD) Nej 
Thomas Lindell (S) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Torsten Nilsson (M) Ja  Simon Berneblad (KD) Nej 
Agneta Olsson Enochsson (L) Ja  Ulrika Widmark Barnekow (FV) Nej 
Meta Jarl (S) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
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Margreth Segerstein (M) Ja  Mikkel Jönsson Vaerge (SD) Nej 
Tilde Jarl (S) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Nellie Krabbe (V) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Joakim Karlsson (M) Ja  Stefan Svensson (KD) Nej 
Andreas Dahlberg (S) Ja  Ken Breisch (SD) Nej 
Erik Berg (M) Ja  Harriette Holmberg (SD) Nej 
Monica Ero (S) Ja  Tony Knutsson (SD) Nej 
Axel Heinonen (M) Ja  Totalt 25 
Magnus Åkeborn (V) Ja    
Ola Lindahl (S) Ja    
Arberesha Sabani (MP) Ja  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Ingrid Nyman (S) Ja  Anders Edwall (C) Avstår 
Jonas Andersson (S) Ja  Ann-Kristine Johnsson (C) Avstår 
Maria Hortlund (L) Ja  Magnus Olsson (C) Avstår 
Hans-Göran Hansson (MP) Ja  Totalt 3 
Totalt 33    

 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att avslå tilläggsyrkandet.  

Beskrivning av ärendet  

Budgetberedningen, bestående av Socialdemokraterna och Moderaterna, har 
upprättat ett förslag till Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027. 
Förslaget bygger på att kommunstyrelsen under år 2025 får låna 232 miljoner 
kronor, internt eller externt, till investeringar inklusive fastighetsköp. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 97, följande:   

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige följande beslut: 

4. Kommunfullmäktige antar Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 
2026-2027. 

5. Kommunstyrelsen får under år 2025 låna 232 miljoner kronor, internt eller 
externt, till investeringar inklusive fastighetsköp.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om att ge följande uppdrag 
enligt nedan: 
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Uppdrag till kommunstyrelsen: 

5. Kommunstyrelsen ska påbörja arbetet med att ta fram en ny vision för 
Hässleholms kommun. Syftet med visionen är att peka ut riktningen för 
utvecklingen i Hässleholms kommun på sikt med tydligt fokus på dem som 
bor och verkar i kommunen. Visionen ska tas fram med bred politisk 
delaktighet. Kommunstyrelsen ska fatta beslut om 
arbetsprocessen/tidplanen för framtagandet av visionen vid sammanträdet 
den 23 oktober 2024. 

6. Kommunstyrelsen ska utreda möjligheterna att ställa om lokaler som frigörs 
till annan verksamhet i samband med att simhallarna i Qpoolen, Bjärnum, 
Tyringe samt Hässleholmsgården stängs. Syftet är att bidra till en 
kostnadseffektiv lokalförsörjning och utredningen ska ingå i kommande 
lokalförsörjningsplaner. 

Uppdrag till tekniska nämnden: 

7. Nämnden ska revidera ”Taxa för uttag av parkeringsavgifter” utifrån höjd 
parkeringstaxa och nya parkeringsområden. Ärendet ska behandlas på 
kommunfullmäktige senast den 21 oktober 2024. 

Uppdrag till miljö- och stadsbyggnadsnämnden: 

8. Klimatväxlingsmodellen pausas till och med den 31 december 2026. 

Kommunstyrelsen beslutar om följande ändringar i budgetberedningens förslag till 
Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027: 

1. Budgetmedel om 2 250 tkr läggs in i tekniska nämndens investeringsbudget 
år 2025 för att åtgärda fel och brister i våra kommunägda skyddsrum så att 
kommunens skyddsrum uppfyller krav på tillfredsställande skyddsförmåga.  

2. Budgetmedel om 1 100 tkr läggs in i miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
driftbudget från och med år 2025 med anledning av det intäktsbortfall som 
EU-lagkravet på öppen data kommer ge. 

3. Kommunstyrelsens anslag för oförutsett minskas med 1 100 tkr med 
anledning av yrkandet i punkten 2. 

4. Budgetmedel om 1 500 tkr läggs in i miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
driftbudget år 2025 för arbetet med att ta fram en fördjupad översiktsplan 
för att hantera Västra centrums påverkan av spårutbredning samt utredning 
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av Finjasjöns översvämningsproblematik och dagvattenhantering i 
Hässleholms stad. 

5. Kommunledningsförvaltningens ekonomiavdelning justerar de poster i 
Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027 som berörs med 
anledning av yrkandet. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet enligt följande:  

”Sverigedemokraterna brukar i vanliga fall bara avstå i budgeten när vår egen inte 
än är färdigställd.  

Men då minoritetsstyrets budget är så pass samhällsförstörande, landsbygdsfientlig 
och ekonomiskt dumdristig känner vi att vi inte har något annat val än att yrka 
skarpt avslag på förslaget. 

Då vårt yrkande ej vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.” 

Magnus Åkeborn (V), Christer Caesar (KD) och Thomas Haraldsson (L) avstår från 
att delta i beslutet. 

Lena Wallentheim (S) och Lina Bengtsson (M) yrkar bifall till liggande förslag med 
följande tilläggsyrkanden:  

1. Budgetmedel om 2 250 tkr läggs in i tekniska nämndens investeringsbudget 
år 2025 för att åtgärda fel och brister i våra kommunägda skyddsrum så att 
kommunens skyddsrum uppfyller krav på tillfredsställande skyddsförmåga.  

2. Budgetmedel om 1 100 tkr läggs in i miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
driftbudget från och med år 2025 med anledning av det intäktsbortfall som 
EU-lagkravet på öppen data kommer ge. 

3. Kommunstyrelsens anslag för oförutsett minskas med 1 100 tkr med 
anledning av yrkandet i punkten 2. 

4. Budgetmedel om 1 500 tkr läggs in i miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
driftbudget år 2025 för arbetet med att ta fram en fördjupad översiktsplan 
för att hantera Västra centrums påverkan av spårutbredning samt utredning 
av Finjasjöns översvämningsproblematik och dagvattenhantering i 
Hässleholms stad. 

5. Kommunledningsförvaltningens ekonomiavdelning justerar de poster i 
Strategisk plan med budget 2025 och flerårsplan 2026-2027 som berörs med 
anledning av yrkandet. 
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Joachim Fors (S) yrkar bifall till liggande förslag med tilläggsyrkandena.  
Hanna Nilsson (SD) yrkar avslag på ärendet och tilläggsyrkandena. 

Ordförande ställer liggande förslag till beslut med tilläggsyrkandena mot 
avslagsyrkandet och finner liggande förslag till beslut med tilläggsyrkandena bifallet.  

Votering begärs.  

Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som vill bifalla liggande förslag till 
beslut med tilläggsyrkandena röstar ja. Den som vill avslå ärendet röstar nej.” 

6 ja-röster och 4 nej-röster. 3 avstår.  
LEDAMOT JA NEJ 

AV -
STÅR 

Joachim Fors (S) x     
Åsa Thurn (S) x     
Lina Bengtsson (M), 1:e vice ordförande x     
Stefan Larsson (M) x     
Urban Widmark (M) x     
Magnus Åkeborn (V)     x 
Thomas Haraldsson (L)     x 
Hanna Nilsson, 2:e vice ordförande (SD)   x   
Ulf Berggren (SD)   x   
Sven Lundh (SD)   x   
Susanne Lottsfeldt (SD)   x   
Christer Caesar (KD)     x 
Lena Wallentheim (S), Ordförande x     

 6 4 3 
Kommunstyrelsen har därmed beslutat enligt liggande förslag till beslut med 
tilläggsyrkandena. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Kommunledningsförvaltningen, ekonomiavdelningen 
Samtliga nämnder och bolag 
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§ 75   
 

Återkallelse av ärende om förvärv av del av Tyringe 
2:72 och 3:71 
Dnr: KLF 2022/1021 

Beslut 

Kommunfullmäktige återkallar ärendet om ett köpeavtal med Stiftelsen Skånska 
Landskap avseende förvärv av delar av stiftelsens mark utanför Tyringe. 

Reservationer 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet.  

Yrkande 

Ulf Berggren (SD) yrkar avslag på ärendet.  

Urban Widmark (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Omröstning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner kommunstyrelsens förslag 
bifallet.  

Votering begärs.  

Följande voteringsproposition godkänns. ”Den som vill bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut röstar ja. Den som vill avslå ärendet röstar nej.” 

43 ja-röster och 18 nej-röster lämnas.  

Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Sven Lundh (SD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Erika Heil-Utbult (KD) Ja  Roger Olsson (SD) Nej 
Mohamed Chehade (V) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Björn Widmark (FV) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Anders Edwall (C) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
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Irene Nilsson (S) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Thomas Haraldsson (L) Ja  Torgny Holmberg (SD) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Mikkel Jönsson Vaerge (SD) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Christer Caesar (KD) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Katarina Olsson (V) Ja  Ken Breisch (SD) Nej 
Ernst Herslow (FV) Ja  Harriette Holmberg (SD) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Tony Knutsson (SD) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Totalt 18 
Thomas Lindell (S) Ja    
Torsten Nilsson (M) Ja    
Agneta Olsson Enochsson (L) Ja    
Meta Jarl (S) Ja    
Margreth Segerstein (M) Ja    
Tilde Jarl (S) Ja    
Simon Berneblad (KD) Ja    
Ulrika Widmark Barnekow (FV) Ja    
Ann-Kristine Johnsson (C) Ja    
Joakim Karlsson (M) Ja    
Andreas Dahlberg (S) Ja    
Erik Berg (M) Ja    
Monica Ero (S) Ja    
Axel Heinonen (M) Ja    
Stefan Svensson (KD) Ja    
Magnus Åkeborn (V) Ja    
Ola Lindahl (S) Ja    
Arberesha Sabani (MP) Ja    
Ingrid Nyman (S) Ja    
Jonas Andersson (S) Ja    
Magnus Olsson (C) Ja    
Maria Hortlund (L) Ja    
Hans-Göran Hansson (MP) Ja    
Pierre Bäckman (V) Ja    
Totalt 43    

 

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

Hässleholms 
kommun 



  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 29 (49)  
 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  

Beskrivning av ärendet  

Kommunstyrelsen har den 26 april 2023, § 82, om att omförhandla köpeavtalet med 
Stiftelsen Skånska Landskap avseende förvärv av delar av stiftelsens mark utanför 
Tyringe för att bereda plats för en permanent endurobana. Återremissen 
föranleddes även av att det ska göras en beräkning av vad skötsel och bekämpning 
av invasiva arter under 50 år kommer att kosta.    

Tekniska förvaltningen har under återstoden av 2023 fört en dialog med Stiftelsen 
Skånska Landskap för att undersöka möjligheten att hitta en annan lösning. Det har 
dock underhand framkommit att det saknas en politisk vilja i majoritet att fullfölja 
en affär oavsett villkor. Förhandlingarna har därför avbrutits på kommunens 
initiativ och en ny dialog har upptagits med enduroklubben i syfte att se på en mer 
långsiktig lösning på befintlig plats i Stoby.  

Tekniska förvaltningen bedömer att en endurobana inom området Hässleholm 
Nord kan bestå under åtminstone en period om tio år, givet med ett visst mått av 
flexibilitet mellan kommunen och föreningen. En sådan lösning kräver dock 
permanent bygglov och ett nytt miljötillstånd. Tekniska förvaltningen träffade 
därför föreningen tillsammans med representanter från miljö- och 
stadsbyggnadsförvaltningen i januari 2024 för att öppna upp dialogen med ett 
uppföljande platsbesök i februari. Då bestämdes att Enduroklubben FMCK ska 
söka diverse tillstånd (bland annat bygglov) för att vara kvar på Hässleholm Nord. 
Nyttjanderättsavtalet ska även ses över så att det matchar det tillstånd de kommer 
att få.  

Eftersom ärendet om ett köpeavtal med Stiftelsen Skånska Landskap avseende 
förvärv av delar av stiftelsens mark utanför Tyringe inte längre är aktuellt föreslår 
tekniska nämnden att kommunfullmäktige återkallar ärendet.  

Då köpet inte genomfördes under 2023 blev det inte aktuellt att överföra 
investeringsbudget på totalt 10 850 tkr i samband med över- och 
underskottshanteringen 2024. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 89, kommunfullmäktige följande beslut: 
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Kommunfullmäktige återkallar ärendet om ett köpeavtal med Stiftelsen Skånska 
Landskap avseende förvärv av delar av stiftelsens mark utanför Tyringe. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet enligt följande:  

”Sverigedemokraterna vill lösa situationen långsiktigt för FMCK och andra aktuella 
föreningar i frågan. 

Styrets anledning att man inte vill ta på sig driftskostnader faller på sin egen 
rimlighet nu när man på samma sätt vill köpa upp Vittsjö IP för den föreningen. 

Vi vill fortsatt köpa denna mark och på grund av detta yrkade vi avslag på detta 
ärende.  
Då vårt yrkande ej vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet” 

Hanna Nilsson (SD) yrkar avslag på ärendet.  

Urban Widmark (M) yrkar bifall till liggande förslag till beslut. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner liggande förslag till beslut 
bifallet.   

_____________________ 

 
Sänt till: 
Enduroklubben FMCK 
Kultur- och fritidsnämnden 
Tekniska nämnden 
Kommunledningsförvaltningen, ekonomiavdelningen 
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§ 76   
 

Motion om att skapa trygghetsboende i kransorterna 
Dnr: KLF 2022/401 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Motionen bifalles på så sätt att Hässlehem AB tillsammans med 
omsorgsnämnden och tekniska nämnden ges i uppdrag att utreda om det i 
kommunen finns fastigheter som kan omvandlas till den typ av bostäder 
som motionärerna efterfrågar. Även kommunens pensionärsråd ska på 
lämpligt sätt involveras i detta arbete. 

2. Ovannämnda utredning ska presenteras för kommunstyrelsen senast ett år 
efter det att fullmäktige har fattat beslut om svar på motionen. 

Yrkande 

Agneta Olsson Enochsson (L) och Arberesha Sabani (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beskrivning av ärendet  

Lena Svensson och Ann-Kristin Johnsson, båda Centerpartiet, har väckt en motion 
i fullmäktige med rubriken ”Skapa trygghetsboende i kransorterna!”, i vilken de 
anför följande. 
 
Vi får ofta till oss synpunkter från äldre som vill kunna bo kvar i sin hembygd när 
det blir dags att flytta från villan till ett bekvämare och enklare boende. Man vill 
kunna bo kvar där man känner sig hemma och trygg och behålla sitt sociala nätverk. 
I en äldrevänligare kommun tillgodoses behoven av att bo bra på äldre dar, med 
nära till vård, omsorg och service och möjlighet till social gemenskap. Det är möjligt 
att i mindre skala omvandla befintliga bostäder till trygga och bekväma bostäder för 
äldre i kransorterna. Tillgång till gemensamhetslokal finns redan på många ställen 
och tillgängligheten kan förbättras med enkla medel. 
 
Med stöd av det anförda yrkar motionärerna att kommunfullmäktige uppdrar åt 
berörd nämnd att i samverkan med Hässlehem och företrädare för 
pensionärsorganisationerna utreda och återkomma med förslag på lämpliga 
fastigheter runtom i kommunen. 
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Motionen har remitterats till omsorgsnämnden, tekniska nämnden och Hässlehem 
AB.  
 
Omsorgsnämnden genom förvaltningschefen anser inte att den kan anses vara 
berörd nämnd, då man inte äger några fastigheter och har heller inte uppdraget att 
bevaka lämpliga fastigheter för olika verksamheter. 
 
Tekniska nämnden har mailledes genom förvaltningen låtit meddela att den inte 
anser att nämnden såsom motionen är utformad anser sig berörd av motionen. 
  
Hässlehem AB har i yttrande anfört bland annat följande. Man ställer sig positiv till 
att tillsammans med Hässleholms kommun titta på de möjligheter som finns att helt 
eller delvis omvandla befintliga bostäder till "trygghetsboende" även i kransorterna.  
Hässlehem ser fram emot att tillsammans med berörda parter utveckla konceptet 
även i kransorterna, dock bör beslutet avseende fastigheter och utformning slutligt 
ligga hos Hässlehem som driver sin verksamhet på affärsmässiga grunder. De 
möjligheter som identifieras kan sedan leda till att Hässlehem presenterar förslag på 
hyreskontrakt/kostnadsbild. 

Bedömning 
Det finns inte någon legaldefinition av begreppet trygghetsboende. Boverket skriver 
på sin hemsida följande. Trygghetsbostäder är en boendeform som har tillkommit 
för att ge äldre som önskar det tillgång till större gemenskap och mer trygghet. Det 
är en så kallad mellanboendeform som överbryggar glappet mellan vanligt boende 
och särskilda boenden med heldygnsomsorg (SÄBO). För att flytta in i en 
trygghetsbostad krävs inget biståndsbeslut enligt socialtjänstlagen. 
Trygghetsbostäder finns som hyresrätt, bostadsrätt och kooperativ hyresrätt och du 
hyr eller köper din bostad på eget initiativ.  

På Hässlehem AB:s hemsida kan man läsa följande. För dig som har fyllt 70 år 
erbjuder Hässlehem trygghetsboende. På ett trygghetsboende bor du i en vanlig 
lägenhet med ökad tillgänglighet. Du tar hand om disk, tvätt, städning och 
matlagning precis som vanligt. Om du har hemtjänst eller andra tjänster kan du 
fortsätta att ha den servicen på trygghetsboendet. På ett trygghetsboende finns 
gemensamma lokaler där du och dina grannar kan umgås. Du kan även använda 
lokalerna när du har familj eller vänner på plats. Det finns även en trygghetsvärd på 
plats under en del av dagen. Trygghetsvärden ansvarar för den sociala gemenskapen 
i huset och ska uppmuntra till aktiviteter. Du väljer själv hur mycket du vill delta i 
olika aktiviteter. 
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Hässlehem AB förvaltar två trygghetsboenden i Hässleholms tätort, Pärlan och på 
Hantverkargatan 2. Frågan om huruvida fler trygghetsboenden eller boenden av 
liknande slag ska skapas och i så fall var bör ske i en dialog mellan kommunen och 
Hässlehem AB. Kommunledningsförvaltningen delar visserligen bolagets 
uppfattning att beslutet avseende fastigheter och utformning slutligt bör ligga hos 
Hässlehem. Detta förhållande bör dock inte hindra att bolaget tillsammans med 
tekniska nämnden och omsorgsnämnden utreder om det i kommunen finns 
fastigheter som kan omvandlas till den typ av bostäder som motionärerna 
efterfrågar. Även kommunens pensionärsråd bör på lämpligt sätt involveras i detta 
arbete. Gruppens utredning ska redovisas för kommunstyrelsen senast ett år efter 
fullmäktiges beslut om svar på motionen.  

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 101, att föreslå kommunfullmäktige 
besluta följande. 

1. Motionen bifalles på så sätt att Hässlehem AB tillsammans med 
omsorgsnämnden och tekniska nämnden ges i uppdrag att utreda om det i 
kommunen finns fastigheter som kan omvandlas till den typ av bostäder 
som motionärerna efterfrågar. Även kommunens pensionärsråd ska på 
lämpligt sätt involveras i detta arbete. 

3. Ovannämnda utredning ska presenteras för kommunstyrelsen senast ett år 
efter det att fullmäktige har fattat beslut om svar på motionen. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Omsorgsnämnden 
Tekniska nämnden 
Hässlehem AB 
Kommunala pensionärsrådet (KPR) 
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§ 77   
 

Motion om att starta upp gymnasieutbildningar med 
EU-inriktning 
Dnr: KLF 2023/713 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Ledamöter som avstår från att delta i beslutet 

Liberalernas och Sverigedemokraternas ledamöter avstår från att delta i beslutet.  

Yrkande 

Stefan Larsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beskrivning av ärendet  

Agneta Olsson Enochsson, Thomas Haraldsson och Thomas Nilsson, samtliga 
Liberalerna, har väckt en motion i fullmäktige, i vilken de yrkar att 
kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Ge barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att ta fram ett förslag på 
utbildningar enligt motionens intentioner som presenteras för 
kommunstyrelsen senast 2024-02-01. 

2. Starta upp dessa utbildningar hösten 2024 som en reform av nuvarande 
INT-program. 

Barn- och utbildningsnämnden har vid sammanträde den 22 februari 2024, § 20, 
beslutat föreslå fullmäktige att motionen ska bifallas. 

Av förvaltningens utredning i ärendet framgår i huvudsak följande. 

Hässleholms Tekniska Skola (HTS) är idag en certifierad EU-ambassadörskola och 
medlem i EPAS (European parliament ambassador school program). Det innebär 
att HTS varje år utser elever som genomför Europaparlamentets 
ambassadörsskoleprogram (EPAS). Eleverna tillsammans med personal genomför 
olika EU-aktiviteter på HTS som en naturlig del av skolvardagen under läsåret. Vid 
läsårets slut bedöms de aktiviteter som genomförts på HTS och om programmet 
har genomförts på ett korrekt vis certifieras skolan vidare som ambassadörsskola. 
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Skolans ambassadörer får ta emot intyg i samband med en ceremoni som 
Europaparlamentets lokala sambandskontor anordnar. Oftast deltar också några 
ledamöter från Europaparlamentet och representanter från nationella och lokala 
myndigheter och partner. Både lärare och elever kan också få möjlighet att delta i 
euroschool-sammanträden i Strasbourg eller andra evenemang som 
Europaparlamentet anordnar i medlemsstaterna och i Bryssel eller Strasbourg. 
Syftet med att vara en medlem i EPAS och att vara en ambassadörsskola är att öka 
medvetenheten om Europa och europeisk parlamentarisk demokrati bland våra 
elever genom att ge dem aktiva kunskaper om EU och i synnerhet 
Europaparlamentet. Det handlar inte bara om att lära om sig EU utan också att ge 
eleverna erfarenhet av europeiskt medborgarskap och uppmuntra till att aktivt delta 
i EU:s demokratiska processer. HTS har även då Europaforum fanns i Hässleholm 
deltagit i olika aktiviteter dessa dagar. Då möjligheten med Europaforum försvann 
började HTS alltmer att använda sig av Europa Direkts tjänster. Europa Direkt 
Hässleholm ingår i EU-kommissionens informationsnätverk med 15 kontor i 
Sverige och cirka 500 kontor i Europa. Nätverket kompletterar och stödjer det 
arbete som EU-kommissionens representationskontor och Europaparlamentets 
informationskontor bedriver på lokal och regional nivå. Informationskontoret har 
till uppgift att sprida information genom föreläsningar, evenemang, utbildningar 
samt svara på frågor om Europeiska unionen. Hässleholms kommun är 
värdorganisation för Europa Direkt Hässleholm. Dit kan gymnasieskolan vända sig 
med frågor om EU:s politik, program och prioriteringar, och delta i aktiviteter som 
rör EU:s framtid. De hjälper till med att svara på frågor, söka information och 
tillhandahåller gratis informationsmaterial om aktuella Europafrågor. De är också 
behjälpliga med olika kontakter till EU:s olika institutioner. De besöker även skolor 
och föreläser om EU, anordnar presentationer och diskussioner om EU. De kan 
även vara med när skolan anordnar större EU-evenemang. I barn- och 
utbildningsnämnden 2023-06-15 beslutades om två nya inriktningar på HTS, 
inriktningen naturvetenskap och samhälle på naturvetenskapsprogrammet och 
inriktningen samhällsvetenskap på samhällsvetenskapsprogrammet. Motiveringen 
inför beslutet löd bland annat: ”För att öka attraktiviteten i 
naturvetenskapsprogrammet föreslås att inriktningen naturvetenskap och samhälle 
tillförs utbudet”. Dessa nya inriktningar skapar möjligheter att bibehålla och 
utveckla vårt arbete inom ramen som en EU-ambassadörsskola. Generellt behöver 
marknadsföringsarbetet ses över och i synnerhet vårt arbete med EU-aktiviteter. 
Marknadsföring av HTS som en EU-ambassadörsskola med kopplingar till EU 
måste förtydligas. En ny hemsida inom ramen för Hässleholms kommun grafiska 
profil kommer att publiceras under 2024. 
 
Bedömning 
Det antecknas att Europaforum Hässleholm avvecklades i december 2022. 
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Av barn- och utbildningsförvaltningens utredning får det enligt kommunlednings-
förvaltningens bedömning anses framgå att det redan idag finns ett omfattande 
inslag av EU-frågor i utbildningen på HTS. Det saknas därför anledning att nu 
starta upp nya utbildningar. Det föreslås därför att motionen ska avslås.  

Ärendets tidigare behandling 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 100, att föreslå kommunfullmäktige 
besluta att motionen ska avslås. 

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet enligt följande:  

”När styret med sina svanspartier lade ner det internationella programmet var vi 
minst sagt kritiska. Vi lade en motion om att starta upp detta igen och Liberalerna 
lade denna motion. 

Vi tycker att denna motion verkligen ligger i tiden då EU tar över 
självbestämmandet från oss mer och mer. Det är väldigt viktigt för våra ungdomar 
att sätta sig in i den problematik det kan bli om vi fortsätter låta EU ta över makten 
från Stockholm till Bryssel över vårt lands frågor.  

Därför är vi positiva till denna motion och yrkade bifall till densamma.  
Då vårt yrkande ej vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.” 

Thomas Haraldsson (L), Hanna Nilsson (SD) och Christer Caesar (KD) yrkar bifall 
till motionen.  

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner liggande förslag till beslut 
bifallet.  

Votering begärs.  

Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som vill bifalla liggande förslag till 
beslut röstar ja. Den som vill bifalla motionen röstar nej.” 

7 ja-röster och 6 nej-röster.  
LEDAMOT JA NEJ 

Joachim Fors (S) x   
Åsa Thurn (S) x   
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Lina Bengtsson (M), 1:e vice ordförande x   
Stefan Larsson (M) x   
Urban Widmark (M) x   
Magnus Åkeborn (V) x   
Thomas Haraldsson (L)   x 
Hanna Nilsson, 2:e vice ordförande (SD)   x 
Ulf Berggren (SD)   x 
Sven Lundh (SD)   x 
Susanne Lottsfeldt (SD)   x 
Christer Caesar (KD)   x 
Lena Wallentheim (S), Ordförande x   

 7 6 

Kommunstyrelsen har därmed beslutat enligt liggande förslag till beslut. 
 
 
 
_____________________ 

 
Sänt till: 
Barn- och utbildningsnämnden 
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§ 78   
 

Motion om att Hässleholm ska vara en kommun fri från 
varg 
Dnr: KLF 2023/794 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet.  

Yrkande 

Hanna Nilsson (SD) yrkar att motionen ska anses besvarad.  

Joachim Fors (S) och Magnus Åkeborn (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut.  

Omröstning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifallet.  

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson och Ulf Berggren, båda Sverigedemokraterna, har väckt en motion i 
fullmäktige i vilken de anför följande. 

Vargpopulationens kraftiga expansion är ett av landsbygdens stora bekymmer. 
Bortsett från de stora mörkertal som finns gällande vargattacker konstaterades det 
att runt 500 tamdjur revs av vargar redan år 2020. Den senaste tidens observationer 
av varg i vår kommun och vår direkta närhet vittnar på att vargen breder ut sig allt 
mer i vår kommun. Sverigedemokraternas bestämda åsikt är att det behövs en mer 
aktiv förvaltning av Sveriges viltpopulation, inte minst vargpopulationen. Dessvärre 
är det knappast en kommunal fråga men dock värt att påtala i sammanhanget. 
Faktum är att frågan om huruvida varg ska finnas inom en kommun eller inte är 
något kommunen har rådighet över. Regeringen och länsstyrelserna beaktar inte 
åsikterna och viljorna från de som i slutändan tvingas leva med varg bland sina hem, 
det i sin tur skapar hat och förakt mot djuren vilket på sikt kommer försvåra 
samexistensen mellan människa och varg. Mot bakgrund av detta vill 
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Sverigedemokraterna att Hässleholms kommunfullmäktige ska deklarera att vår vilja 
är att Hässleholm ska vara en kommun fri från varg. Vi vill att Hässleholms 
kommun med alla till buds stående medel ska få berörda myndigheter att hörsamma 
vår viljeinriktning. Beslutet är i första hand av principiell vikt men av stor principiell 
vikt. Genom att besluta i enlighet med våra yrkanden verkar Hässleholms kommun-
fullmäktige för en livskraftig och hållbar landsbygdsutveckling i Hässleholms 
kommun. Det är också ett löfte mot alla berörda lantbrukare, landsbygdsbor och 
jägare att vi politiker ser och hörsammar deras åsikter i frågan. 

Med stöd av det sålunda anförda yrkar motionärerna att kommunfullmäktige 
beslutar följande. 

1. Att verka för att Hässleholm ska vara en kommun fri från varg.  

2. Att Hässleholm verkar för att utökning av ytterligare vargrevir inom 
kommunens gränser stoppas.  

Bedömning 
Av förordningen (2009:1263) om förvaltning av björn, varg, järv, lo och kungsörn 
framgår att det är Naturvårdsverket som efter hörande av länsstyrelserna bestämmer 
miniminivåer för förekomsten av bland annat varg i de olika rovdjursförvaltnings-
områdena. Skåne län tillhör det södra rovdjursförvaltningsområdet. 

Hur många vargar det ska få finnas i Sverige bestäms alltså på nationell nivå. 
Eftersom vargfrågan hanteras på nationell nivå har partierna där möjlighet att 
påverka frågan genom sina representanter i riksdagen, vilket är ett bättre alternativ 
då kommunerna inte äger frågan. Det finns inte någon anledning att betvivla att det 
finns många personer i kommunen som av olika anledningar helst hade sett att det 
inte fanns någon varg i kommunen, men det torde också finnas de som accepterar 
förekomst av varg. Vidare torde det i praktiken vara i det närmaste omöjligt att 
förhindra att varg vistas i kommunen. Mot denna bakgrund framstår de föreslagna 
åtgärderna som mindre lämpliga och motionen bör därför enligt 
kommunledningsförvaltningens uppfattning avslås. 

Ärendets tidigare behandling 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 102, att föreslå kommunfullmäktige 
besluta att motionen ska avslås. 

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet enligt följande:  

”Samma motion som denna fick Sverigedemokraterna bifallen i Linköping då 
Moderaterna och Socialdemokraterna som styr skrev fram ett bifall till motionen.  
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Senare olagligförklarade förvaltningsrätten beslutet om målsättningen om 
vargfrihet. 

På grund av detta yrkade Sverigedemokraterna att motionen ska anses besvarad, då 
vårt yrkande ej vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.” 

Hanna Nilsson (SD) yrkar att motionen ska anses besvarad. Magnus Åkeborn (V) 
yrkar bifall till liggande förslag. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner liggande förslag till beslut 
bifallet. 
 
_____________________ 
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§ 79   
 

Motion om att göra om Kyrkskolan till ett föreningshus 
Dnr: KLF 2024/63 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkande 

Anders Edwall (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Beskrivning av ärendet  

Anders Edwall och Ann-Kristin Johnsson, båda Centerpartiet, har väckt en motion 
i fullmäktige i vilken de anför följande. 

Allt sedan Kyrkskolan avvecklades har de flesta byggnaderna och den gamla 
skolgården stått tomma. Detaljplanen har nu ändrats och planen var att det skulle 
byggas bland annat bostäder och ett underjordiskt garage. Beslut är fattat i 
kommunfullmäktige att sälja fastigheten till Hässlehem. Beslutet har inte verkställts 
och priset har nu prutats ner till helt orimliga nivåer. Hässlehem har heller inte 
ekonomiska förutsättningar att utveckla och bygga om Kyrkskolan på flertalet år 
vilket innebär att fastigheten kommer att fortsätta stå tom. Centerpartiet ser en stor 
möjlighet med att bevara denna kulturbyggnad som innehar ett fantastiskt läge. Vi 
ser framför oss ett föreningshus där en del är en ungdomsgård som idag finns i 
kulturhuset. Det fungerar alldeles utmärkt med stora ytor utomhus som kan 
användas för fysisk aktivitet och få liv och rörelse. En annan del av byggnaden kan 
inhysa en Fritidsbank där invånare kan låna fritidsutrustning. Där finns även fler 
ytor över som enkelt kan konverteras till föreningslokaler för våra lokalföreningar 
som saknar mötesrum och plats att träffas. Till sist så sparas även idrottshallen så att 
föreningar kan fortsätta bedriva sin verksamhet i idrottshallen. Genomför vi detta så 
kommer Hässleholms kommun att både bevara ett kulturarv och utveckla 
föreningslivet i Hässleholm. 
 
Med stöd av det sålunda anförda yrkar motionärerna att berörda nämnder ges i 
uppdrag att:  

1. Utreda och ta fram skisser samt en kostnadsuppskattning för att inrätta 
kulturhusets mötesplats i Kyrkskolan permanent.  
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2. Utreda och ta fram skisser samt en kostnadsuppskattning för att inrätta en 
fritidsbank och skapa möteslokaler till föreningar i Kyrkskolans före detta 
lokaler.  

3. Utreda och ta fram förslag på ytterligare verksamheter som hade kunnat få 
plats i Kyrkskolans före detta lokaler. 
 
Efter det att motionen väckts har kommunfullmäktige vid sammanträde den 
26 februari 2024 beslutat att försälja aktuell fastighet till Hässlehem AB. 

Bedömning 
Kommunen har alltså sålt den aktuella fastigheten och har därmed inte rådighet 
över den längre. Hur fastigheten framledes ska användas blir en fråga för den nya 
ägaren Hässlehem AB att avgöra. 

Ärendets tidigare behandling 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 99, att föreslå kommunfullmäktige att 
avslå motionen. 
 
_____________________ 
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§ 80   
 

Motion om valfrihet för de äldre gällande varm eller 
kyld mat 
Dnr: KLF 2023/809 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen ska avslås. 

Reservationer 

Sverigedemokraternas, Kristdemokraternas, Folkets väls och Centerpartiets 
ledamöter reserverar sig mot beslutet. 

Yrkande 

Hanna Nilsson (SD), Anders Edwall (C), Björn Widmark (FV) och Christer Caesar 
(KD) yrkar bifall till motionen.  

Irene Nilsson (S), Lena Wallentheim (S) och Agneta Olsson Enochsson (L) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Omröstning 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner kommunstyrelsens förslag till 
beslut bifallet.  

Votering begärs.  

Följande propositionsordning godkänns. ”Den som vill bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut röstar ja. Den som vill bifalla motionen röstar nej.! 

33 ja-röster och 28 nej-röster lämnas.  

Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst  Ledamot/tjänstgörande ersättare Röst 
Lena Wallentheim (S) Ja  Hanna Nilsson (SD) Nej 
Lina Bengtsson (M) Ja  Ulf Berggren (SD) Nej 
Joachim Fors (S) Ja  Erika Heil-Utbult (KD) Nej 
Stefan Larsson (M) Ja  Björn Widmark (FV) Nej 
Mohamed Chehade (V) Ja  Anders Edwall (C) Nej 
Irene Nilsson (S) Ja  Sven Lundh (SD) Nej 
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Thomas Haraldsson (L) Ja  Susanne Lottsfeldt (SD) Nej 
Axel Johnsson (M) Ja  Roger Olsson (SD) Nej 
Lena Nilsson (S) Ja  Hanna Sjöstrand (SD) Nej 
Urban Widmark (M) Ja  Christer Caesar (KD) Nej 
Benny Petersson (S) Ja  Ernst Herslow (FV) Nej 
Katarina Olsson (V) Ja  Paul Thurn (SD) Nej 
Charlotta Eroldsson (M) Ja  Jens Lindholm (SD) Nej 
Connie Asterman (S) Ja  Daniel Talmid (SD) Nej 
Thomas Lindell (S) Ja  Torgny Holmberg (SD) Nej 
Torsten Nilsson (M) Ja  Anita Nilsson (SD) Nej 
Agneta Olsson Enochsson (L) Ja  Simon Berneblad (KD) Nej 
Meta Jarl (S) Ja  Ulrika Widmark Barnekow (FV) Nej 
Margreth Segerstein (M) Ja  Ann-Kristine Johnsson (C) Nej 
Tilde Jarl (S) Ja  Jonny Dolkow (SD) Nej 
Joakim Karlsson (M) Ja  Mikkel Jönsson Vaerge (SD) Nej 
Andreas Dahlberg (S) Ja  Karina Olsson (SD) Nej 
Erik Berg (M) Ja  Sverre Albinsson (SD) Nej 
Monica Ero (S) Ja  Stefan Svensson (KD) Nej 
Axel Heinonen (M) Ja  Magnus Olsson (C) Nej 
Magnus Åkeborn (V) Ja  Ken Breisch (SD) Nej 
Ola Lindahl (S) Ja  Harriette Holmberg (SD) Nej 
Arberesha Sabani (MP) Ja  Tony Knutsson (SD) Nej 
Ingrid Nyman (S) Ja  Totalt 28 
Jonas Andersson (S) Ja    
Maria Hortlund (L) Ja    
Hans-Göran Hansson (MP) Ja    
Pierre Bäckman (V) Ja    
Totalt 33    

 

Kommunfullmäktige har därmed beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson (SD) har väckt en motion i fullmäktige i vilken hon anför följande. 

Ett av Sverigedemokraternas viktigaste vallöften är att återinföra den varma maten 
för de hemtjänsttagare som idag enbart har kyld mat som alternativ. För oss är det 
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viktigt med valfrihet och att de äldre själva har stort inflytande över sitt liv och hur 
de vill ha sina måltider. När vi nu ser att enbart den kylda maten föreslås att införas 
i alla hemtjänstområden utan valmöjlighet alls, blir vi verkligen ledsna för de äldres 
skull. Vi menar att de äldre själva ska få välja om de vill ha kyld eller varm mat 
serverat. 

Med stöd av det sålunda anförda yrkar motionären att kommunfullmäktige uppdrar 
åt berörd nämnd att även införa den varma maten i hemtjänsten så att de äldre 
själva kan välja om de vill ha varm eller kyld mat. 
 
Motionen har remitterats till omsorgsnämnden som vid sammanträde den 18 mars 
2024, § 30, med anledning av remissen fattat följande beslut. 
 
Omsorgsnämnden beslutar att: 

1. Föreslå kommunfullmäktige besluta att fortsätta omställningen från varm till 
kyld mat inom samtliga hemtjänstområden.  

2. Anse motionen vara besvarad. 

Av omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse framgår bland annat följande. 

Omsorgsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 2023-06-15 att ge 
omsorgsförvaltningen i uppdrag att i dialog med måltidsorganisationen inom 
tekniska förvaltningen arbeta för att på sikt införa kyld mat i alla hemtjänstområden. 
Sverigedemokraterna reserverade sig mot beslutet. Arbetet med omställningen till 
kyld mat är pågående. Kyld mat innebär att omsorgstagarna får flera alternativ att 
välja mellan och kan dagligen bestämma vilken maträtt man önskar äta. Det blir 
även en valfrihet kring när under dagen man vill äta. Omsorgstagarna behöver inte 
heller vara hemma varje dag för att ta emot mat. Svårigheten med varmhållningen 
av maten – vilket påverkar både näringsinnehållet och att smaken försämras – 
försvinner. 
 
Bedömning 
 
Kommunledningsförvaltningen finner inte någon anledning att göra en annan 
bedömning än omsorgsnämnden vad gäller att omställningen från varm till kyld mat 
inom samtliga hemtjänstområden ska fortsätta och föreslår därför att motionen 
avslås. 
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Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-05-22, § 98, att föreslå kommunfullmäktige att 
motionen ska avslås.   

Christer Caesar (KD) reserverar sig mot beslutet.  

Sverigedemokraternas ledamöter reserverar sig mot beslutet enligt följande:  

”Sverigedemokraterna står kvar vid att de äldre ska ha en valfrihet om man serveras 
varm eller kyld mat.  

Vi ser det som en självklarhet att Hässleholms äldre ska få en näringsrik nylagad 
mat om man så önskar och därför tycker vi att just frågan om valfrihet i denna 
motion är viktig att trycka på. 

Därför yrkade vi bifall på motionen. 
Då vårt yrkande ej vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.” 

Hanna Nilsson (SD) och Christer Caesar (KD) yrkar bifall till motionen. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner liggande förslag till beslut 
bifallet.  

Votering begärs.  

Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som vill bifalla liggande förslag till 
beslut röstar ja. Den som vill bifalla motionen röstar nej.” 

8 ja-röster och 5 nej-röster.  

 
LEDAMOT JA NEJ 

Joachim Fors (S) x   
Åsa Thurn (S) x   
Lina Bengtsson (M), 1:e vice ordförande x   
Stefan Larsson (M) x   
Urban Widmark (M) x   
Magnus Åkeborn (V) x   
Thomas Haraldsson (L) x   
Hanna Nilsson, 2:e vice ordförande (SD)   x 
Ulf Berggren (SD)   x 
Sven Lundh (SD)   x 
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Susanne Lottsfeldt (SD)   x 
Christer Caesar (KD)   x 
Lena Wallentheim (S), Ordförande x   

 8 5 
Kommunstyrelsen har därmed beslutat enligt liggande förslag till beslut. 

_____________________ 

 
Sänt till: 
Omsorgsnämnden 
  

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

Hässleholms 
kommun 



  
 

Kommunfullmäktige 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 48 (49)  
 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

 

  

 

Kommunfullmäktige  

Justering Utdraget bestyrkes 

 

§ 81   
 

Interpellation till avgående ordföranden i styrgruppen 
för nytt badhus i Hässleholm 
Dnr: KLF 2024/406 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen är besvarad.  

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson (SD) har lämnat in en interpellation till Stefan Larsson (M) som vid 
tiden för inlämnandet av interpellationen var ordförande för styrgruppen för nytt 
badhus i Hässleholm. 

Stefan Larsson svarar på interpellationen. 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-05-27, § 51, att interpellationen får ställas. 
Svaret på interpellationen bordläggs.   

 

Bilaga: 
1. Svaret på interpellationen 

_____________________ 

 
Sänt till: 
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Svar på interpellation till Stefan Larsson Ordförande i styrgruppen för nytt Badhus i 
Hässleholm 

Punkt 1 

Budgetberedningens förslag om stängning av de gamla badhusen har inte avgjorts på 
grund av ökade driftskostnader för Österåsbadet. Kallelsen till styrgruppsmötet gick ut 

 

Punkt 2  

lämnades den 25 april. 

Punkt 3 

Svårigheten att få fram underlag var det huvudsakliga skälet till att jag avsade mig 
uppdraget.  

Punkt 4 

I minnesanteckningarna från styrgruppen så bifogades den uppdaterade kalkylen. 

 

Stefan Larsson 

Fd ordförande i styrgruppen för badhuset 
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§ 82   
 

Interpellation till barn- och utbildningsnämndens 
ordförande - Varför tänker ni bara kortsiktigt? 
Dnr: KLF 2024/405 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen är besvarad.  

Beskrivning av ärendet  

Hanna Nilsson (SD) har lämnat in en interpellation till Stefan Larsson (M) som vid 
tiden för inlämnandet av interpellationen var ordförande för styrgruppen för nytt 
badhus i Hässleholm. 

Stefan Larsson svarar på interpellationen.  

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-05-27, § 48, att interpellationen får ställas. 
Svaret på interpellationen bordläggs.   

 

Bilaga: 
1. Svaret på interpellationen 

_____________________ 

Sänt till: 
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Svar på interpellation till BUNs ordförande 

Varför tänker ni bara kortsiktigt? 

Punkt 1 

BUN har i sin lokabehovsprioritering satt nybyggnation av förskola i Ballingslöv som 
prioritet . Med det så anser nämnden att det behövs en ny förskola i Ballingslöv. I BUNs 
beslut i januari 2024 var det full enighet. 

Punkt 2 

 

Punkt 3 

BUN har i sin lokalbehovsprioritering fört fram behovet av nybyggnation av förskola i 
Tyringe, med önskad tidpunkt 2027 för genomförande. I BUNs beslut i januari 2024 var 
det full enighet i nämnden. 

Punkt 4 

Om det föds färre barn i kransorterna vill jag inte ta på mig ansvar för. I nuläget ser jag 
 

 

Stefan Larsson 

Ordförande i Barn- och utbildningsnämnden 

Comfact Signature Referensnummer: 139818SE



UNDERSKRIFTSSIDA

Detta dokument har undertecknats med avancerade elektroniska
underskrifter:

Sida 1/1Comfact Signature Referensnummer: 139818SE

NAMN: 

TITEL, ORGANISATION: 

TID: 

I DENTI FI KATIONSTYP: 

NAMN: 

TITEL, ORGANISATION : 

TID: 

I DENTI FI KATIONSTYP: 

NAMN: 

TITEL, ORGANISATION: 

TID: 

I DENTI FI KATIONSTYP: 

Carl Erik Nils Berg 

Ordförande, Kommunfullmäktige 

2024-06-17 13:17:57 +02:00 

Svenske- legitimat ion 

Stefan Svensson 

Justerare, Kommunfullmäktige 

2024-06-17 13:19:50 +02:00 

Svenske- legitimation 

MAGNUS ÅKEBORN 

Justerare, Kommunfullmäktige 

2024-06-17 13:21 :54 +02:00 

Svenske- legitimation 


	Kommunfullmäktige 2024-06-10
	Innehållsförteckning
	§ 68 Avsägelse av uppdrag som ersättare i Kommunförbundet AV Media Skåne, ledamot i miljö- och stadsbyggnadsnämnden samt ersättare ikommunfullmäktige
	§ 69 Avsägelse av uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige
	§ 70 Anmälningsärenden
	§ 71 Inlämnade motioner
	§ 72 Energi- och klimatplan för Hässleholms kommun
	§ 73 Ekonomisk reglering vid Båstads kommuns utträde ur kommunalförbundet AV Media Skåne
	§ 74 Strategisk plan 2025-2027 med Budget 2025 och flerårsplan 2026-2027
	§ 75 Återkallelse av ärende om förvärv av del av Tyringe 2:72 och 3:71
	§ 76 Motion om att skapa trygghetsboende i kransorterna
	§ 77 Motion om att starta upp gymnasieutbildningar med EU-inriktning
	§ 78 Motion om att Hässleholm ska vara en kommun fri frånvarg
	§ 79 Motion om att göra om Kyrkskolan till ett föreningshus
	§ 80 Motion om valfrihet för de äldre gällande varm eller kyld mat
	§ 81 Interpellation till avgående ordföranden i styrgruppen för nytt badhus i Hässleholm
	§ 82 Interpellation till barn- och utbildningsnämndens ordförande - Varför tänker ni bara kortsiktigt?
	UNDERSKRIFTSSIDA



